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PROTOKOŁ Nr XIII/07 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 29 listopada 2007 roku 
 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy         -    wszyscy obecni 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/ Z-ca Wójta                                          -  Tadeusz Bejnarowicz  
d/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
e/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
f/  Radca Prawny                                   -   Beata Sadowska 
g/  Dyrektor GOK                                   -  Grażyna Chojnowska 
h/  Dyrektor Zespołu Szkół                    -   Sławomir Miluski 
i/  Dyrektor Sz. P. w Gogolewie             -  Iwona Warkocka 
j/   Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.      -   Elżbieta Fryckowska  
k/ Dyrektor Sz. P. w Motarzynie             -  Gabriel Konkel 
l/ Kierownik OPS                                    -  Krystyna Szustak  
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

        2. Informacja Przewodniczącej Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów  
             Alkoholowych o przebiegu szóstej edycji  ogólnopolskiej kampanii „zachowaj  
             Trzeźwy umysł” oraz wręczenie nagród.   
       3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwa ł. 
       4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady miedzy sesjami: 
            a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
            b/ Komisji Rewizyjnej, 
            c/ Komisji Budownictwa, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego. 
        5 . Przyjęcie planu  zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica  
            Kaszubska. 
        6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a/ określenia wysokości stawek opłaty miejscowej na 2008 rok, 
b/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2008 
rok, 
c/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2008 rok, 
d/ wysokości stawki opłaty od posiadania psów na 2008 rok,  
e/ zmian w budżecie gminy na 2007 rok, 
f/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 2007 rok i 2008 
rok, 
g/ ustalenia stawki procentowej op łaty adiaceńskiej, 
h/ powiadomienia Skarbnika i Sekretarza o obowiązku złożenia oświadczenia 
lustracyjnego, 
i/  zmiany uchwały nr XIII/69/2003 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 
października 2003 roku w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i 
obciążenia nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania na okres 
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dłuższy niż trzy lata oraz ustalenia stawek czynszów dzierżawnych na terenie 
gminy Dębnica Kaszubska.  

       7. Interpelacje radnych. 
 8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 

       10. Zamknięcie obrad.                         
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
             
b/ 
  

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Nie wniesiono uwag do porządku obrad. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad. 
W wyniku głosowania porządek został jednogłośnie przyjęty. 
 
c/  
 
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku g łosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (15 za). 
 
Ad 2 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Panią Ewę Kuklińską – 
Przewodniczącą Gminnej Komisji Alkoholowej o przedstawienie informacji z 
przebiegu VI edycji kampanii „Zachowaj trzeźwy umysł” na terenie gminy Dębnica 
Kaszubska.  
Ewa Kuklińska przedstawiła informację z przebiegu kampanii „Zachowaj trzeźwy 
umysł” na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Wójt Gminy Eugeniusz Dańczak wręczył nagrody wyróżnionym uczniom i 
nauczycielom. 
 
Ad 3 
 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
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Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 24 października 2007 r. 
do 28 września 2007r. / sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 2 do protokołu/. 
Ponadto poinformował, że: 
- ustawiono nowe wiaty przystankowe w Krzywaniu i Grabinie,  
- 25 listopada odbył się I Gminny Halowy Turniej Sołectw, w którym uczestniczyło 9  
   sołectw z terenu Gminy. 
- ponadto poinformował, że w dzisiejszym dniu w Gimnazjum obchodzony jest dzień  
   niemiecki. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
Wójta Gminy. 
Radny L. Młyński zwrócił się do Wójta z zapytaniem o koszt jednej wiaty 
przystankowej. 
Zastępca Wójta poinformował, że całkowity koszt wiaty wraz z transportem zamyka 
się kwotą 3.400 zł. 
Więcej uwag do sprawozdania nie wniesiono.  
Sekretarz Gminy przedstawi ła sprawozdanie z wykonania uchwa ł za okres od 24 
października do 28 listopada 2007 r. /za łącznik Nr 3 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
wniesionego sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
Ad 4 
 
 
       Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności komisji w okresie między sesjami. 
 
 
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że członkowie jej komisji odbyli 3 posiedzenia w tym jedno 
posiedzenie wspólne komisji rady, na którym omawiano projekty uchwa ł na dzisiejszą 
sesję oraz dwa posiedzenia członkowie odbyli we własnym gronie, na których 
omawiano sprawy związane z działalnością bibliotek i świetlic na terenie gminy oraz 
przeprowadzono kontrolę w terenie.  / protokoły dostępne w aktach komisji lub na 
stronach BIP Urzędu/. 
Ponadto poinformowała, że Komisja zastanawia się nad postawieniem wniosku o 
przejęcie wszystkich świetlic, które spełniają warunki pod zarząd Dyrektora 
Gminnego Ośrodka Kultury oraz, że nie przeprowadzono takiej wizytacji w Budowie, 
gdyż w chwili obecnej następuje tam zmiana pracownika. 
Wójt poinformował, że popiera wniosek Komisji. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy Radni mają 
pytania do Przewodniczącej Komisji w zakresie przedstawionego sprawozdania.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem w jakich godzinach 
odbyła się wizytacja świetlic, jaka była frekwencja w świetlicach w trakcie wizyty oraz 
o udzielenie dodatkowych informacji dotyczących czytelnictwa. Stwierdził, że nie 
powinno się rezygnować z wizyty w trakcie przekazania placówki. 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wizytacja świetlic odbyła się w godzinach 
przedpołudniowych i w tym czasie byli tylko sami pracownicy.  
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że kontrola w takim czasie jest 
nieuzasadniona, uważa że powinna być przeprowadzona w godzinach otwarcia 
placówki, by można było stwierdzić, czy jest zapotrzebowanie na taką placówkę w 
tych miejscowościach. 
Przewodnicząca Komisji uważa, że uwaga Przewodniczącego jest słuszna. Postara 
się przeprowadzić taką kontrolę. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że miał nadzieję, że celem 
kontroli było sprawdzenie ilości uczestników zajęć. 
Przewodnicząca Komisji zauważyła, ze członkowie Komisji chcieli zapoznać się z 
istniejącą bazą. Przedstawiła dane dotyczące czytelnictwa ze sprawozdania, które 
zostało przedstawione członkom komisji na ich posiedzeniu i stanowi za łącznik do ich 
protokołu. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem w jakich godzinach czynne są świetlice. 
Dyrektor GOK – Grażyna Chojnowska poinformowała, że świetlice czynne są w  
godzinach popołudniowych. Informacja o godzinach otwarcia placówek jest 
przedkładana Radzie. W Budowie obecnie następuje przekazanie biblioteki i świetlicy 
nowemu pracownikowi, gdyż obecnie zatrudniona osoba przechodzi na emeryturę. 
Całkowite przekazanie nastąpi 03.12. W tym czasie nastąpi także przeniesienie 
działalności kulturalno-oświatowej do pomieszczeń w budynku szkoły. 
Radny B. Rebas prosi by na jednej z kolejnych sesji przekazać dokładne informacje 
dotyczące działalności poszczególnych placówek  tzn. harmonogramy zajęć z 
uwzględnieniem ilości uczestników i prowadzonych zajęć. 
Przewodnicząca Komisji Kultury przedstawiła godziny otwarcia placówek. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, ze należy dokładnie 
przeanalizować godziny otwarcia, gdyż uważa, że w godzinach od 15 do 16 młodzież 
jest jeszcze w szkołach. 
Dyrektor GOK poinformowała, że z tych pomieszczeń korzystają także maluchy 
uczęszczające do szkół podstawowych. Godziny funkcjonowania placówek są 
zawsze konsultowane. 
Wójt zauważył, że w temacie kultury w naszej gminie mamy jeszcze dużo do 
zrobienia. Uważa, że nie ma potrzeby utrzymywania placówki dla 2-3 osób. Jest 
zasadne jeżeli w zajęciach uczestniczy powyżej 10. Na terenie Gminy są stosowane 
różne warianty funkcjonowania świetlic. Zwrócił się z pytaniem na jakich zasadach 
obecnie funkcjonuje świetlica Stowarzyszenia „Ogniwo” w Jaworach.  
 Radny L. Młyński poinformował, że do końca listopada świetlica będzie nieczynna. 
Od grudnia ma być czynna 3 razy w tygodniu w godzinach od 16 do 22.  W czasie 
otwarcia świetlicy dyżury – zajęcia z dziećmi będą prowadzili członkowie 
Stowarzyszenia. 
Wójt Gminy zauważył, że często ulegamy presji społeczeństwa i organizujemy 
świetlice. Nie zawsze jest to ekonomicznie uzasadnione. Ten temat należy dokładnie 
przeanalizować, gdyż dla 2-4 uczestników nie ma racji ich tworzenie i utrzymywanie. 
W dużych miejscowościach spełniają swoje zadanie. Gorzej to wygląda w małych.  
Mamy niektóre sprawy niedokończone.  Jako przykład podał brak oddania do użytku 
obiektu świetlicy w Podolu Małym. 
Przewodnicząca Komisji Kultury zauważyła, że temat świetlic ciągle wraca. 
Społeczeństwo w każdej miejscowości chce mieć pomieszczenie gdzie może się 
spotkać. Uważa, że Komisja kultury musi bardzo dogłębnie ten temat 
przeanalizować. Jednocześnie zauważyła, że środowiska wiejskie oprócz 
dębnickiego są bardzo zaangażowane w działalność. Prosi wszystkich radnych, by 
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podpowiadali członkom jej Komisji jak niektóre problemy można rozwiązać w tym 
zagadnieniu, gdyż z niektórymi sami sobie nie poradzą.  
Radny K. Olech zauważył, że funkcję kontrolną sprawuje Komisja Rewizyjna, a nie 
Komisja Kultury. W trakcie pobytu w tych placówkach rozglądał się po ścianach. 
Zauważył, ze w każdej są wystawki prac. Świadczy to o tym, że są tam prowadzone 
zajęcia. Uważa, że nie jest zadaniem komisji liczyć kto i ile osób korzysta z tych 
placówek. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że Rada sprawuje funkcje 
kontrolną i musi korzystać z tych uprawnień. 
Radny P. Pałubicki uważa, że godziny otwarcia tych placówek winny być uzgadniane 
z sołtysami, gdyż oni najlepiej wiedzą w jakich godzinach najlepiej te placówki 
spełnią swoje zadanie. Jednocześnie uważa, że członkowie Komisji nie powinni 
liczyć na samochód służbowy urzędu. Mogą do tego celu wziąć swój prywatny 
samochód i rozliczyć delegację. Zwrócił także uwagę na fakt zamknięcia na miesiąc 
świetlicy w Motarzynie. 
Dyrektor GOK poinformowała, że świetlica w Motarzynie jest już czynna.  Placówka 
była zamknięta na okres przeprowadzania w bibliotece w Budowie tzw. „Skontrum” tj. 
spisu całego księgozbioru. Do jego przeprowadzenia potrzeba 3 osób. Przyjęto takie 
rozwiązanie, gdyż GOK nie ma środków na zatrudnienie pracownika na umowę – 
zlecenie na wykonanie takich prac.    
Przewodnicząca Komisji Kultury zauważyła, że jej komisja rzadko jeździ w teren  
i wykorzystuje samochód służbowy, ale nie może nikogo z członków komisji zmusić 
do wyjazdu własnym środkiem w ramach delegacji. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz także jest za tym, by członkowie korzystali 
z własnych środków transportu i delegacji, gdyż maja większą swobodę i nie są 
ograniczeni czasem.  
Skarbnik Gminy poinformował na jakich zasadach można korzystać z delegacji.  
Więcej uwag nie wniesiono 
 
b/ 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że 
członkowie komisji uczestniczyli w trzech posiedzeniach komisji. Dwa posiedzenie 
we własnym gronie były poświęcone kontroli szkół. Przeprowadzono kontrole w Sz.P 
w Dębnicy Kaszubskiej i Motarzynie. Po zakończeniu kontroli w Sz. P. Gogolewo 
Komisja zapozna Radnych z wynikami kontroli. Trzecie posiedzenie w którym 
uczestniczyli członkowie, to posiedzenie komisji wspólnych, które by ło poświęcone 
opiniowaniu projektów uchwa ł na dzisiejszą sesję. 
Ponadto  stwierdził, ze tematem dzisiejszej sesji nie jest działalność świetlic i ten 
temat nie powinien być tak rozwijany. Uważa, że za bardzo dzisiejsza sesja odbiega 
od tematu. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi o sporządzenie protokołu z wyników 
kontroli w terminie oraz zwróci ł się z pytaniem, czy radni mają uwagi do 
przedstawionego sprawozdania. 
Radna J. Karaś uważa, że skoro ten temat był tematem posiedzeń jej komisji to czuje 
się w obowiązku zapoznać radnych z przebiegiem prac i wynikającymi wnioskami. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
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c/ 
 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Leszek Młyński poinformował, że członkowie komisji uczestniczyli w jednym 
wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, na którym opiniowano projekty uchwa ł na 
dzisiejszą sesję oraz w 2 wyjazdowych tj. 29 i 30.10.2007r. na których zajmowano si ę 
sprawą oświetlenia . Z wynikami tej kontroli zapozna radnych po dokonaniu 
szczegółowych uzgodnień protokołu.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radna J. Karaś poinformowała, ze będzie czekała na omówienie tego tematu, gdyz 
ma wiele pytań od mieszkańców w tym zakresie. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz zwróci ł się z pytaniem, czy Komisja chce 
jeszcze raz jechać w teren. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że nie. Chcą tylko niektóre pozycje 
skonfrontować z dokumentacją będącą w posiadaniu Urzędu Gminy. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, ze kwestia oświetlenia leży w 
kompetencji Wójta i jego pracowników. Nie należy w tych sprawach wyręczać Wójta. 
Raz na jakiś czas komisja może się tym tematem zająć, ale Wójt powinien informacji 
zasięgać w różnych środowiskach. 
Radna J. Karaś uważa, że takie kontrole nie mają na celu wyręczanie Wójta i jego 
pracowników, ale służą pomocą przy rozwiązywaniu problemów. 
Wójt Gminy  zauważył, że na terenie gminy problem oświetlenia nie jest do końca 
rozwiązany. Co roku montuje się nowe punkty świetlne. Część miejscowości jest 
bardzo dobrze oświetlonych a część źle. Ten problem będzie sukcesywnie 
rozwiązywany. Uważa, że przy współpracy z członkami komisji łatwiej będzie 
dokonywać wyboru, gdzie w pierwszej kolejności robić doświetlenia. Oświetlenie 
decyduje o bezpieczeństwie mieszkańców. Zostanie wprowadzony obowiązek 
oznakowania i podświetlania nieruchomości. Każda Komisja analizuje ten temat i 
przedstawia swoje uwagi. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że Wójt nie czeka na wskazówki 
radnych w tym temacie, tylko sukcesywnie realizuje zadania.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Ad 5  
 

Marian Adamowicz – Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie planu zbywania nieruchomo ści na terenie 
Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 20.11..2007 r.  
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech przedstawi ł plan zbywania 
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. (załącznik Nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i uzyska ł pozytywną opinię. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta o ponowne przybliżenie 
zagadnienia. 
Wójt Gminy poinformował, że wykazane w planie nieruchomości pełniły do tej pory 
funkcję dróg dojazdowych do pół. Obecnie są zaorane i są użytkowane bezumownie 
rolniczo. Rady sołeckie pozytywnie zaopiniowały projekt. 
Proponuje zbycie działek na rzecz użytkowników. Zbywanie tych nieruchomości służy 
poprawie warunków gospodarowania. Temat należy porządkować. Takie działania 
będą podejmowane w pozostałych miejscowościach gminy. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy Radni maja  
dodatkowe uwagi do planu oraz zwróci ł się z pytaniem w jakiej formie będą zbywane 
te nieruchomości. 
Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą w drodze przetargu. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy będzie to przetarg nieograniczony, czy 
ograniczony. 
Wójt poinformował, że w przetargu nieograniczonym. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że powinien być zastosowany 
przetarg ograniczony, w którym mogli by brać udział rolnicy, gdyż wiele osób celowo 
kupuje, dzierżawi grunty by stać się członkami KRUS i płacić mniejsze składki 
emerytalne. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy nabywca może sam wystąpić o 
zmianę funkcji w planie, czy musi to zrobić Urząd jako sprzedający. 
Wójt poinformował, że nabywca może wystąpić sam o zmianę funkcji w planie. 
Ponadto poinformował, ze te działki będą sprzedawane po dokonaniu zmiany w 
funkcji. Przedłuży to czas sprzedaży. 
Innych uwag nie wniesiono.    
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad planem 
nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 20.11.2007r. 
           W wyniku głosowania plan nabywania, zbywania  nieruchomości na 
terenie Gminy został przyjęty jednogłośnie   (15 za).    
 
Ad 6 
 
a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie określenia 
wysokości stawek opłaty miejscowej na 2008 r..  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 5 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
W trakcie głosowanie był nieobecny M. Mnich. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
b/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2008 r..  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 6 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i Radni podj ęli 
decyzję o ustaleniu stawki na wysokości 75% maksymalnych stawek i dostosowaniu 
przedziałów do rozporządzenia. Ponadto wskazał Radnym, ze w niektórych 
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przypadkach wg tego klucza ustalenia stawek wysokość stawki podatkowej spada o 
20% /dotyczy to pojazdów  o dużym tonażu – najbardziej niszczących drogi/, a w 
niektórych przedziałach tonażowych wzrasta o 400%  /dotyczy samochodów o 
małym tonażu/. Na posiedzeniu komisji padł taki wniosek i został przegłosowany i 
przyjęty. Dzisiaj mamy jeszcze możliwość skorygowania tego projektu i uważa, że 
należy dokładnie się nad tym zastanowić. Uważa, że radni do końca nie byli 
świadomi podejmowanej decyzji. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz postawił wniosek o zachowanie 
podziału z ubiegłego roku i podwyżkę stawek w tych przedziałach o 6%. 
Radny L. Młyński prosi o przegłosowanie wniosku zgłoszonego przez 
Przewodniczącego Rady, bez rozwijania dyskusji nad tym tematem. Poczu ł się 
urażony stwierdzeniem, że część radnych nie była świadoma konsekwencji 
finansowych. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz uważa, że jeżeli Radni wyrazili zgodę na 
podwyżki w niektórych przedziałach o 400% to na pewno do końca nie byli świadomi. 
Radny B. Rębas zauważył, że dotychczas podatek od posiadanych środków 
transportu był płacony na poziomie od 15 do 80% maksymalnych stawek. Postawił 
wniosek o zrównanie go dla wszystkich do wysokości 75% stawek maksymalnych. 
Chce by wszyscy mieli równe prawa, chce by by ło sprawiedliwie. Wójt ma możliwości 
umorzeń i może z tego prawa skorzystać. Rolnicy płacą podatek w 100%. 
Radny B. Rębas postawił wniosek o podwyższenie stawki podatku dla ciężkich 
pojazdów o dodatkowe 10% tj. do 85% maksymalnych stawek.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że podatki są ustalane po to by 
je płacić, a nie umarzać. Wznowił dyskusje nad tym projektem uchwały, gdyż ma do 
tego prawo. Zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Radnych chce jeszcze zabrać głos w 
dyskusji.  
Radny P. Pałubicki stwierdził, że po ponownym przeanalizowaniu stawek uważa, że 
należy te stawki ponownie przeanalizować. Jest także za ponownym 
przeanalizowaniem stawek w poszczególnych przedzia łach oraz rozważenia 
możliwości wprowadzenia dodatkowych przedzia łów niż zostały ujęte w tym projekcie 
uchwały. Nie jest za tym, by w niektórych przedzia łach stawki uległy obniżeniu a w 
niektórych zostały podwyższone o 400%. Uważa, że stawki nie powinny być niższe 
niż 50% stawek maksymalnych. Uważa, że podwyżka powinna być wyższa dla 
posiadaczy ciężkiego sprzętu niż dla posiadaczy sprzętu lżejszego, gdyż ona 
bardziej niszczą drogi.  Zgodził się z Przewodniczącym, że część radnych na pewno 
nie miała do końca świadomości skutków takiej wersji uchwały. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz  zauważył, że co roku następuje wzrost w 
stawkach podatkowych o kilka procent. Uważa, że stawki wzrosły o 100% od czasu 
ich ustalenia. Wcześniej przyjęte przedziały także były dyskutowane i uważa, że nie 
należy ich zmieniać. Nie można porównywać pojazdów ciężkich wykorzystywanych 
przez firmy przewozowe wykorzystywane w celach zarobkowych do samochodów 
lżejszych  wykorzystywanych do celów własnych. Uważa, że należy projekt tej 
uchwały doprecyzować. Przedstawiła Radnym % wzrost stawek w poszczególnych 
kategoriach przedziałowych. Jednocześnie zauważył, że kategorie przedziałowe 
muszą być zgodne z Rozporządzeniem. 
Skarbnik Gminy poinformował, że uchwała musi być opublikowana do 17.12.2007r. 
by mogła obowiązywać od 01.01.2008 r. Należy jeszcze pamiętać, że organ nadzoru 
przed publikacją  musi wydać opinię o zgodności. Jednocześnie  zauważył, że projekt 
uchwały jest zgodny z wolą Radnych wypracowaną na posiedzeniu  wspólnym 
komisji i jest dostosowany do ich uwag. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy  wola Rady 
może podważać ustawę. 
Skarbnik poinformował, że projekt tej uchwały jest zgodny i dostosowany do 
rozporządzenia. Był opiniowany przez Radcę prawnego i RIO. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz podkreślił, że nie walczy o swoje. Jego ta 
uchwała nie dotyczy. Walczy o wszystkich podatników a zwłaszcza o ludzi, którzy 
prowadzą działalność gospodarczą w tym zakresie. Uważa, że przedsiębiorcy za tę 
podwyżkę będą bardzo wdzięczni Radzie. Zwrócił się do Wójta z pytaniem jakie jest 
jego zdanie w tej kwestii. 
Wójt stwierdził, że jego projekt był inny. Radni dyskutowali na wspólnym posiedzeniu 
komisji i wypracowali projekt w kształcie przedłożonym pod dzisiejsze obrady sesji. 
Podziela obawy Przewodniczącego, nie chce być postrzegany jako osoba 
nieprzychylna pracodawcom. Rolnicy także mają jednakową stawkę niezależnie od 
wielkości gospodarstwa.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że zaproponował wzrost stawek 
o 5% w stosunku do roku 2007 i zwróci ł się z pytaniem czy to wystarcz do realizacji 
budżetu na 2008 r. 
Wójt stwierdził, że jego propozycją byłą podwyżka o 5%  a radni zadecydowali, że 
stawki mają być na wysokości 75% stawek maksymalnych. 
Skarbnik poinformował, że do projektu budżetu przyjął wzrost o 6%. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że jest niedopuszczalne, by w 
ciągu roku nastąpiły takie zmiany. Przyjęcie kategorii podziałowych w latach 
wcześniejszych także odbyło się po dyskusjach i uważa, że nie należy z tego 
rezygnować. 
Radny P. Pałubicki postawił wniosek by zachować kategorie obowiązujące w 
gminie do tej pory oraz o zachowanie wzrostu stawek o 6% ale by stawka 
obowiązująca w danej kategorii przedziałowej nie była niższa niż 50% stawki 
maksymalnej. 
Radna I. Tkaczyszyn uważa, że taka sytuacja zaistniała z winy Przewodniczącego, 
gdyż Wójt w pierwotnym projekcie zaproponowa ł podwyżkę o 6%, jednocześnie 
poinformowano nas, że po rozmowie z Panem proponuje się podwyżkę w wysokości 
5% w stosunku do stawek obowiązujących w 2007 r. Rolnicy płacą zawsze podatek 
w 100%. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że każdy przedsiębiorca bardzo by 
się cieszył gdyby jego wyroby wzrosły o 100% tak jak w rolnictwie. Obecnie jest 
dobra koniunktura dla tego dzia łu gospodarki. Zwrócił się z pytaniem czy są inne 
wnioski niż Radnego Pałubickiego, gdyż ten wniosek jest najdalej idący. 
Radca Prawny poinformowała, że jeżeli wniosek uzyska akceptację radnych to każda 
zmiana będzie wymagała głosowania, gdyż będzie zupełnie inna niż ustalenia  
komisji wspólnych.  
 Radny M. Mnich uważa, że wniosek Radnego Pałubickiego jest rozsądny. Da 
możliwość skorygowania wcześniejszych ustaleń. Uważa, że należy dać początek 
zmianom w tych stawkach podatkowych. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem 
Radnego P. Pałubickiego. 
W wyniku głosowania wniosek Radnego P. Pałubickiego został przyjęty / 10 za, 
3 przeciw, 2 wstrzymujące/. 
Radca Prawny zaproponowała, by Przewodniczący Rady ogłosił przerwę celem 
przeliczenia stawek w poszczególnych kategoriach i ich przeg łosowania. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz ogłosił 15 minutową przerwę w celu 
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ponownego przeliczenia stawek. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz po wznowieniu obrad poprosi ł skarbnika o 
podanie stawek w poszczególnych kategoriach przedzia łowych zgodnie z wnioskiem 
Radnego P. Pałubickiego. 
Skarbnik Gminy podał przyjęte kategorie przedziałowe oraz wysokość nowych 
stawek /załącznik Nr ..... do protokołu/.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /10 za, 3 przeciw, 2 
wstrzymujące/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
  
c/     
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie określenia 
wysoko ści stawek podatku od nieruchomości na 2008 r. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 7 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy obiekty oświatowe  są uwzględnione w 
zwolnieniach  podatkowych. 
Radca Prawny poinformowała, że z mocy ustawy są obligatoryjnie zwolnione i takich 
zapisów się nie powiela. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że ten podatek dla Gminy jest 
najbardziej dochodowy i uważa, że podatek od gruntów pozostałych (§ 1 ust.1 pkt.c) 
stawka powinna być wyższa. W stosunku do innych gmin i tak jest niska więc 
możemy także zastosować taki sam system jak w podatku od posiadanych środków 
transportowych. 
Postawił wniosek by stawka w tym punkcie wynosi ła nie mniej niż 50% stawki 
maksymalnej (0,18 gr.). 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, kto płaci ten podatek i jakich gruntów on 
dotyczy. 
Skarbnik poinformował, że płacą go wszyscy mieszkańcy i dotyczy to gruntów pod 
ogródkami i podwórka. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że ten podatek jest płacony od m2 i uważa, że jest to i 
tak wysoka stawka. Proponuje by pozostawić ją na tym poziomie. 
Radny B. Rebas uważa, że w związku z tym, że stawki były analizowane na 
wspólnym posiedzeniu komisji i nie powinno się wracać ponownie do dyskusji. 
Zauważył, że stawki w porównaniu do innych gmin są niższe. 
Radny P. Pałubicki wskazał, że w innych gminach stawka waha się od 0,07 do 0,15 
gr. My proponujemy 0,12 gr. I uważa, że nad ta stawką należy głosować. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem 
o podwyższenie stawki do 50% stawki maksymalnej.  
W wyniku głosowania wniosek nie uzyskał akceptacji ( 1za, 14 przeciw). 
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Radni nie wnieśli innych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /14 za, 1 przeciw/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
d/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie wysokości 
stawki opłaty od posiadania psów na 2008 r.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 8 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Skarbnik poinformował, ze zgodnie z projektem 50% kwoty podatku przeznacza si ę 
jako inkaso dla inkasenta w celu mobilizacji a pozosta łe 50% zostanie przekazane na 
potrzeby sołectwa. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /14 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
e/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2007 r. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 8 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Skarbnik poinformował, że w stosunku do projektu, który by ł omawiany na komisji 
wspólnej została wprowadzona zmiana polegająca na wprowadzeniu do budżetu 
subwencji oświatowej w wysokości 12.015 zł. Tę kwotę należało wprowadzić w tej 
zmianie, gdyż w miesiącu grudniu było by za późno i byłby problem z jej 
wykorzystaniem. Tę środki zostaną wykorzystane na remont świetlicy w Borzęcinie. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /15 za /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  20 do protokołu. 
 
f/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 9 do protokołu). 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy kwota 25 tys. jest przeznaczona na 
wykonanie placu przy remizie, czy na remont ul. Leśnej. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem o całkowity koszt tej 
inwestycji ze strony Gminy. 
Skarbnik poinformował, że do dnia sesji na konto Starostwa zostało przekazane 30 
tys. zgodnie z wcześniejszą uchwałą. Po negocjacjach wydaliśmy zgodę na 
wykonanie dalszych prac za 25 tys. z ł. Łączny koszt Gminy tego zadania to 55 tys. z ł. 
Wójt zauważył, ze przy okazji tego remontu Gminie uda ło się poprawić odcinek drogi 
do Podwilczyna za mostem oraz pozyskano p łytki chodnikowe, które zostały 
zagospodarowane w Podwilczynie, Borzęcinie i Podolu Małym. 
Radny L. Młyński zwrócił się z pytaniem o łączny koszt tej inwestycji. 
Skarbnik poinformował, że Starostwo na ten cel przeznaczyło 300 tys. zł. 
Radni nie wnieśli innych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /14 za, 1 wstrzymujący /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz pogratulowa ł Wójtowi dobrej współpracy z 
Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych  przy realizacji tego zadania. Uważa, że jest 
to porządnie wykonana droga. Na takie inwestycje nasza Gmina czeka.  
Wójt podziękował Radnym Rady Powiatu za pomoc w realizacji tego zadania.   
 
g/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie ustalenia stawki 
procentowej opłaty adiaceńskiej. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz  zauważył, że Gmina podejmowała już 
uchwałę w sprawie tej opłaty. Prosi o wyjaśnienie jak te dwie uchwały mają się do 
siebie. 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że uchwały dotyczą innego zakresu podmiotowego. 
Uchwała z 2000 r. dotyczy wzrostu ceny z tytu łu wzrostu ceny nieruchomości z uwagi 
na przeprowadzone inwestycje związane z infrastrukturą techniczną. 
Radny M. Mnich stwierdził, że sens tej uchwały jest zrozumiały. Wzrost wartości 
nieruchomości nastąpił po wykonaniu inwestycji gminnych. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy ta uchwała 
nadal obowiązuje, czy były skutki finansowe i czy w roku bieżącym z tego tytułu 
gmina osiągnęła dochód. 

 



 13

Sekretarz Gminy poinformowała, że uchwała nadal obowiązuje. Gmina z tego tytułu 
osiągała dochody w różnych miejscowościach w okresie od czasu jej podjęcia. W 
roku bieżącym nie było z tego tytułu wpływów. 
Radny P. Pałubicki planowana jest kanalizacja rejonu Motarzyna, czy mieszkańcy 
tamtych terenów będą objęci uchwałą z 2000 r.  
Radca Prawny wyjaśniła, że ta opłata będzie uzależniona od przykanalików. 
Sekretarz poinformowała, ze po inwestycji będzie biegły wszystko szacował i będą 
podejmowane decyzje. 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy tych kwestii 
nie można uregulować jedną uchwałą. 
Radca Prawny poinformowała, że nie. Jeżeli Rada połączy te uchwały w jedną to 
nadzór zakwestionuje i trzeba będzie je zmieniać. 
Sekretarz poinformowała, że przed zastosowaniem tej uchwa ły za każdym razem 
będzie potrzebna decyzja rzeczoznawcy. 
Radny M. Mnich postawił wniosek o zmniejszenie stawki opłaty z 25 do 20%. 
Radny L. Młyński ponownie stwierdził, że skoro projekt był już opiniowany na 
wspólnych komisjach to nie powinno się rozwijać dyskusji nad nim. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem 
radnego M. Mnicha. 
W wyniku głosowania wniosek nie uzyskał akceptacji / 5 za, 7 przeciw, 2 
wstrzymujące/. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /9 za, 4 przeciw, 2 
wstrzymujące /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
h/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie powiadomienia 
skarbnika i sekretarza Gminy o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego. 

 Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 11 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /15 za /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23  do protokołu. 
 
i/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiany uchwały 
nr XIII/69/2003 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 października 2003 r. w 
sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości gruntowych 
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oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy lata oraz ustalenia stawek 
czynszów dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska.  . 

 Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 12 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 21.11.2007 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy w uchwale nie zawrzeć zapisu, że 
dzierżawa w drodze przetargu. 
Radca Prawny poinformowała, że takiego zapisu nie można wprowadzić do uchwały 
z uwagi na fakt, że powyższe regulowane jest ustawą i jest to przepis wyższej rangi. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że nieruchomości gruntowe winny 
być wydzierżawiane tylko rolnikom. 
Radca Prawny stwierdziła, że nie można tego stosować, gdyż jest to niezgodne z 
Konstytucją RP. 
Radny P. Pałubicki uważa, że w takim przypadku powinien być stosowany przetarg 
ograniczony. 
Radca Prawny poinformowała, że Wójt ma prawo ograniczyć prawo do udziału w 
przetargu, jednak takich zapisów nie można wprowadzać do uchwał. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem do Wójta, czy może 
zapewnić Radnych, że będzie organizował przetargi na nieruchomości gruntowe dla 
rolników z naszej gminy. Uważa, że rolnicy winni mieć jako pierwsi szansę na 
dzierżawę tych gruntów, gdyż wiele wydzierżawionych gruntów leży ugorem. 
Wójt poinformował, że dla niego najważniejsi są mieszkańcy jego gminy. 
Radni nie wnieśli innych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /14 za, 1 wstrzymujący /. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
/ 1415 – posiedzenie opuścił radny Krzysztof Olech/ 
 
Ad 7 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosi ł o składanie interpelacji. 
Radni nie złożyli żadnych interpelacji. 
 
 
Ad 8 - 9 
  
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosi ł o składanie wniosków. 
Radny Rady Powiatu Stanisław Jank podziękował radnym za współpracę w realizacji 
zadań z powiatem przy ulicy Leśnej. Ta ulicy jest jednocześnie drogą powiatową. 
Droga została zniszczona podczas wykonywania infrastruktury kanalizacyjnej przez 
wykonawcę. W sprawie tej drogi składał 4 razy interpelacje. Poprzedni Wójt nie móg ł 
dogadać się ze Starostą. Cieszy się, że to zadanie zostało wykonane. Przy okazji 
wykonano inne mniejsze zadania.   
W swoich interpelacjach zgłaszał także wielokrotnie inne drogi powiatowe.  W śród 
tych dróg była droga Mielno – Podwilczyn, jest to droga łącząca gminy a jej stan jest 
naprawdę bardzo zły. Na początku tej kadencji zwrócił się z apelem do sołtysów o 
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wsparcie w sprawie przeprowadzenia modernizacji drogi Warblewo – Podkomorzyce, 
która już dawno miała być modernizowana, ale jakoś ciągle z uwagi na inne zadania 
jej remont jest odkładany. Liczył w tej sprawie na wsparcie ze strony so łtysów, ale 
żaden nie odpowiedział na jego apel.  Zwrócił się z prośbą by radni zmobilizowali 
sołtysów do walki o zwiększenie środków na drogi powiatowe przebiegające przez 
teren gminy. Należy pamiętać nie tylko o stanie dróg ale także o poboczach, w tym o 
wycince drzew w miejscach szczególnie niebezpiecznych. W planie budżetu na 2008 
r. jest ujęty remont drogi w Łabiszewie. Inne zadania nie znalaz ły żadnego zapisu. 
Podziękował Wójtowi za szybką interwencję w sprawie budowy wiat przystankowych 
w Krzywaniu i Grabinie. Wskazał, że po wielu latach została pozytywnie załatwiona 
wycinka krzewów w okolicach Gogolewa, a ta kwestia także była często zgłaszana. 
Poprawiono w kilku miejscach bezpieczeństwo przy wyjazdach z dróg 
podporządkowanych na drogę główną. W związku z tym, że wnioskował o wycięcie 
drzew na drodze do Łysomic do Podwilczyna zwrócił się z pytaniem, czy Zarząd 
Dróg Powiatowych zwrócił się z pismem o wydanie stosownej decyzji.  
Wójt poinformował, że nie, ale były już przeprowadzone wstępne rozmowy w tej 
sprawie. 
S. Jank zwrócił także uwagę na fakt podrzucania śmieci do pojemników, które są 
opróżniane na koszt gminy i służą do segregacji śmieci. Na terenie naszej gminy jest 
wiele śmieci przywożonych z poza jej zasięgu. W związku z planowaną podwyżką 
cen za wywóz śmieci uważa, że ten proceder będzie narastał. Uważa, że należy się 
zastanowić nad sensem utrzymywania tych śmietników. Uważa, że należy wzmóc 
kontrole w tym zakresie i kontrolować nie tylko umowy ale także dowody wpłaty. Ma 
żal, że uroczyste oddanie do użytkowania drogi tj. ul. Leśnej było „konspiracyjne”. 
Wójt Gminy poinformował, że wycinkę krzewów przy drodze w Gogolewie wykona ł 
specjalista, który miał do odpracowania godziny, dlatego ta praca jest wykonana 
solidnie. Odnośnie podrzucania śmieci to w tym zakresie także reagujemy na 
podrzucanie. Jednak jest w tym zakresie potrzebna wspó łpraca wszystkich 
mieszkańców. Sami z tym nic nie zrobimy. Wspólnie z Policją będzie starał się 
przeprowadzać kontrole w tym zakresie. Obecnie będzie zabiegał o wycinkę drzew i 
krzewów przy drodze wojewódzkiej. Odnośnie otwarcia drogi to nie poczuwa się do 
winy. Sądził, że za organizację przecięcia wstęgi jest odpowiedzialne Starostwo i 
ZDP. Jako Wójt stara się ze wszystkimi współpracować. W tym wypadku sytuacja 
wymknęła się spod kontroli. 
Radna I. Tkaczyszyn podziękowała za wycinkę krzewów przy drodze w Gogolewie. 
Pozostał jednak jeszcze kawałek na drodze do leśniczego i prosi o dokończenie tej 
wycinki. 
Radny P. Pałubicki prosi o podjęcie interwencji w sprawie remontów dróg na 
odcinkach: Kotowo – do drogi krajowej 210 oraz Jawory-Budowo. Wcześniej były 
ujęte w planach, teraz nie słychać o żadnych zamierzeniach w stosunku do tych 
dróg. Stan tych dróg jest bardzo z ły. Przewoźnik bardzo często odmawia 
świadczenia usług przewozu osób ze względu na drogi. Droga do Kotowa „siada” ze 
względu na złe odwodnienie. Znamy kłopoty finansowe ale nie jest to 
usprawiedliwienie. Prosi, by poczynić starania by zadania dotyczące remontu tych 
dróg wprowadzić do zamierzeń starostwa w najbliższym okresie czasu.  
Ponadto zwrócił się z pytaniem czy Wójt na prawo przymusić użytkowników gruntów 
lub ich właścicieli do ich uprawy. Wiele gruntów leży odłogiem i zachwaszcza 
sąsiednie uprawiane pola. Odnośnie Planu zimowego utrzymania dróg wniós ł 
następujące spostrzeżenia. Uważa, że za odśnieżanie drogi Goszczyno – Gałąźnia 
Wielka nie powinna płacić gmina. Zwrócił także uwagę na brak w tym wykazie dróg 
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wewnetrzynych w m. Brzeziniec.  Uważa, że także Gmina nie powinna odśnieżać 
drogi do Boguszyc oraz Dobieszewo_Jamrzyno – do drogi 210. 
Radna U. Frankowska zauważyła, że osoba odpowiedzialna za realizację wielu 
zadań w zakresie odśnieżania mieszka w Redzikowie. Zwróciła się z pytaniem czy 
ona zdąży na czas odśnieżyć drogi. 
Zastępca Wójta wyjaśnił, że ta osoba ma tam zarejestrowaną firmę, ale jest 
mieszkańcem Dębnicy Kaszubskiej. W sezonie 2006/2007 także świadczyła u nas 
usługi w tym zakresie. 
Radny M. Szumski zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy o ustawienie takiego 
przystanku w Dobieszewie w okolicach kościoła. Tam jest bardzo niebezpiecznie. 
Wójt Gminy odnośnie Planu zimowego utrzymania dróg to prosi ł radnych by zwracali 
uwagę na jakość świadczonych usług. Odnośnie przymuszenia użytkowników i 
właścicieli gruntów do ich uprawy to poinformowa ł, że Wójt ma takie kompetencje i 
może przymusić. Prosi o informacje w tym zakresie. Poinformowa ł także Radnych, że 
22.11 miało się odbyć komornicze przejęcie gospodarstwa Pana Knitra, zosta ło 
jednak przeniesione na 20.12.2007 r. Odnośnie remontu dróg zgłaszanych prze 
radnego Pałubickiego nie może nic obiecać. Starostwo w roku 2008 planuje remont 
drogi do Łabiszewa. Jako Wójt wyraził wolę przejęcia drogi powiatowej do Krzyni. 
Odnośnie wniosku radnego Szumskiego to ten temat należy dokładnie 
przeanalizować, gdyż to miejsce i droga są niebezpieczne. Należy przeanalizować 
oznakowanie tej drogi, gdyż uważa, że nie jest ono najlepsze. 
Radna U. Frankowska prosi o podjęcie kroków w celu poprawy bezpieczeństwa przy 
drodze wojewódzkiej 210 od ul Leśnej do końca Dębnicy Kaszubskiej.  (poprawa 
stanu poboczy, budowa chodników – od krzyża do końca ulicy Zajęczej). 
Wójt Gminy stwierdził, że co roku jest realizowane jakiś zadanie w tym zakresie. W 
roku bieżącym udało nam się naprawić nawierzchnię na mostku przy garbarni. 
Największym problemem jest to, że oni na każdą inwestycję chcą dokumentację, a to 
jest duży koszt. W ramach współpracy w przyszłym roku także jakieś zadanie 
będziemy realizować. 
Radny B. Rębas ponownie prosi o wycięcie krzaków przy drodze Borzęcino - 
Starnice  oraz prosi o informację czy w sprawie przejęcia terenów pod boisko w 
Borzęcinie od ANR nastąpił jakiś postęp. 
Wójt Gminy  poinformował, że zgodnie z wolą ANR wszystkie dokument zostały 
poprawione i złożone. Tak jak chcieli podjęliście stosowną uchwałę. W ANR z uwagi 
na częste zmiany brak decydenta, który podjął by stosowne decyzje. Obecnie szefem 
ASRN jest Pan Kleina, sądzi, że nasze sprawy ruszą do przodu. Podziękował 
Radnemu Rębasowi za pomoc w pozyskaniu sponsora na wymianę okien w 
świetlicy. 
Radna U. Frankowska zauważyła, że ulica Leśna jest obecnie wizytówką, ale należy 
jeszcze zlikwidować uskok po prawej stronie tej ulicy przy blokach.  
Zastępca Wójta stwierdził, że w chwili obecnej nawiezienie gruzu czy innego 
kruszywa nic nie da. Należy tam w pierwszej kolejności wykonać odwodnienie. 
Wójt Gminy zauważył, że przy realizacji zadania był fachowy nadzór jednak nie 
ustrzegliśmy się niedociągnięć. Do tych niedociągnięć należy zaliczyć brak fachowo 
wykonanych zjazdów. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował Radnych, że zgodnie z 
ustaleniami z ostatniej sesji zostały przygotowane odpowiedzi na pisma Pana 
Wincentego Knitra, jednak jego zdaniem te pisma nie leżą w kompetencji Rady. 
Kompetencje w tych sprawach posiada Wójt. 
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Sekretarz Gminy uważa, że są to skargi na Wójta i Rada powinna zająć stanowisko. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy Rada może ukarać Wójta jeżeli 
uzna, że skarga jest zasadna. 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że może uznać skargę za zasadną lub ją odrzucić.  
W takich przypadkach Radni nie mogą stosować przepisów dyscyplinujących. Brak 
przełożenia w przepisach. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zapoznał Radnych z projektem odpowiedzi 
na skargę z dnia 04.10.2007 r. / załącznik Nr 13 do protokołu/ oraz na skargę z dnia 
11.10.2007 załącznik Nr 14 do protokołu/. ( 1520 sesję opuścił I. Kuziak). 
Radni nie wnieśli uwag do projektów odpowiedzi. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że do Biura Rady wpłynęło 
kolejne pismo od Pana Wincentego Knitra. Poprosi ł Radnego L. Młyńskiego o 
odczytanie pisma Pana W. Kniter z dnia 08.11.2007 r. / załącznik Nr 15 do 
protokołu/. 
Radny P. Pałubicki uważa, że to pismo należy odesłać do nadawcy z uwagi na jego 
nieczytelność. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że tak nieczytelne pisma nie 
powinny być przyjmowane na dziennik. Ponadto zwróci się z pytaniem czy  Pan 
Kniter może uzyskać informacje w zakresie o jaki prosi. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że w tym przypadku obowiązuje tajemnica 
skarbowa. Wyłączeniu podlegają tylko umorzenia i odroczenia, które Wójt musi 
podać do publicznej wiadomości poprzez ogłoszenie na tablicy ogłoszeń. Wszelkie 
dane indywidualne objęte są tajemnicą i nie można udzielać takich informacji. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował radnych, że takiej treści 
odpowiedź zostanie udzielona dla Pana W. Kniter.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że do Rady wpłynęło pismo 
państwa Wieczorek z sprawie wymiany pokrycia dachowego. Zapozna ł radnych z 
jego treścią / załącznik Nr … do protokołu/.  
Wójt poinformował, że w ostatnim okresie oczyszczono dachówki z mchu. Wspólnie z  
Radnym R. Kniter byliśmy tam na wizji lokalnej. Nie wygląda to tak źle. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi o przedstawienie stanu faktycznego.  
Wójt poinformował, że jest to wspólnota mieszkaniowa, której zarządcą jest ZGK.  
ZGK w ostatnim okresie podbił strop grubymi deskami, które zosta ły 
zakonserwowane. W mieszkaniu nie stwierdzono zacieków. Jest faktem, że 
mieszkańcy oczekują wymiany pokrycia. Nas na to nie stać. Stwierdziliśmy, że 
powtykano szmaty. Niektóre miejsca należy uszczelnić cementem. 
Zastępca Wójta poinformował, że Pan Wieczorek jest wdzięczny za prace, które 
wykonujemy przy zabezpieczeniu pokrycia dachowego. Dachówka jest wymyta. 
Przecieki mogą pojawić się z dnia na dzień. To co mogliśmy to wykonaliśmy i na 
bieżąco będziemy zabezpieczać. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy przewidywany 
jest remont tego pokrycia dachowego.    
 Wójt poinformował, że nie. Strych na tym budynku jest zdewastowany. Obecnie chce 
tam zamieszkać młody chłopak – kawaler, który chce tam zaadoptować część strych 
na pomieszczenie mieszkalne. Składa deklaracje, że w zamian za możliwość 
mieszkania będzie konserwował ten dach i zapobiegał przeciekom. Zwrócił się do 
radnego R. Knitter z zapytaniem, czy temu młodemu człowiekowi można zaufać. 
Radny R. Knitter poinformował, że jest to zaradny chłopak i można mu zaufać. 
Wójt poinformował także, że w Gałęzowie wyremontowano zdewastowane 
mieszkanie w którym mieszka rodzina z niepe łnosprawnym dzieckiem. 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem jakiej odpowiedzi 
udzielić zainteresowanym. 
Radna J. Karaś uważa, że odpowiedź powinna być niezobowiązująca Gminę do 
inwestycji, że w miarę możliwości będzie przeprowadzany remont i konserwacja 
pokrycia dachowego.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował Radnych, że udzieli 
odpowiedzi na to pismo po konsultacji z Wójtem. 
 
 Ad.11 
  

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1545 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
 
 
Protokołowała:                                                                                                              
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                          Przewodnicz ący 
                                                                                                      Rady Gminy  
                                                                                               / -/ Marian Adamowicz                   
                                                                                                                             
 

 


